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kem csak az a dolgom, hogy a lehető legjobban muzsikáljak, nem kívánok a kereskedelmi 
szempontokra is figyelni, mert ha jól végzem a dolgom, akkor magától is jön a siker. Nem 
lehet ma már elefántcsonttoronyba vonulni, és azt mondani: nem érdekel a PR, az a Coca-
Cola ügye, nem a magas művészeteké. Ugyanakkor a másik végletbe esni is nagy hiba 
– a közelmúlt magyar zenei életéből számos példát lehetne erre is mondani –, amikor egy 
muzsikus úgy érzi, ahhoz is ő ért a legjobban, hogyan lehet menedzselni a produkcióját. 
Azt gondolom, vannak kiváló marketingszakemberek, akik jól csinálják ezt. Mi egyelőre 
azért nem tudjuk bevonni őket a munkába, mert erre még roppant kevés a pénzünk. Ha 
csak annyi pénz mozogna a hazai zenei életben, mint a sportban, sokkal könnyebb lenne 
a dolgunk. 

Karmesterként kit tart példaképének? 

Nem tudok egy ilyen dirigenst megnevezni. A pályámnak abban a fázisában vagyok, 
amikor már sok nagy karmestertől lestem el értékes dolgokat, amiket igyekeztem felhasz-
nálni a saját munkámban. Talán az utazó sztárokkal szemben azok a karmesterek, akik 
létrehoztak együtteseket, és tartósan összeforrott a nevük egy-egy zenekarral, közelebb 
állnak hozzám. Például John Eliot Gardinert a konkrét karmesteri tevékenységét tekintve 
egyáltalán nem szeretném követni, viszont zenekarépítő alapállása számomra roppant ro-
konszenves és követendő példa. 
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